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                                                            Tereza Červencová 

 Tento rok týden před prázdninami 

jsme společně se sestrou a mamkou 

vyrazily do Chorvatska přesněji do 

města Crikvenica. Den před 

odjezdem jsme jeli na Moravu, kde 

jsme přespali, abychom se mohli 

déle vyspat a byt odpočatý na 

zítřejší cestu. V sobotu brzo ráno 

kolem 4 hodiny jsme vyrazily cestu 

nejdříve jsme jeli do Mikulova na 

benzínku, kde jsme se sešli s našimi 

kamarády. A pak jsme vyrazily na 

cestu, cesta byla velmi dlouhá a všude 

byli kolony, v autě jsme strávili kolem 

13 hodin. 

                                                                                      Fotka je zkopírována z Mapy.cz 

 Naše 1. zastávka byla v Rakousku, kde jsme na hranicích koupili známku a 

pak jsme se stavily ve Freeportu. Tam jsme nakoupili zásoby sladkostí na 

cestu a vyrazily jsme do Chorvatska. Hned když jsme vjeli na Rakouskou 

dálnici tak byla ucpaná až pár 

kilometrů před Vídní to bylo 

průjezdné. Když jsme 

projížděli Vídní tak si sestra 

všimla, že je tu Primark. Tak 

jsme se domluvili, že cestou 

zpátky se stavíme v Primarku 

a podíváme se co tam mají.  

                                       

                                                               Zdroj google obrazky primark 

 Jakmile jsme projeli Vídní, tak jsme se stavili na benzínce, abychom se 

nasnídali a natankovali. Asi po půl hodině jsme pokračovali dál v cestě. Cesta 

byla dlouhá a nekonečná. Když jsme najížděli na Graz, tak jsme zapomněli 

odbočit, a tak jsme zabloudili a tím jsme si zkrátili cestu o půl hodiny, protože 

byly kolony, kterým jsme se vyhnuli. A tak jsme byli rádi, ale nějak moc nám to 

nepomohlo, protože jsme stejně stáli v koloně skoro všude. Když jsme 



projížděli dálnicí tak jsem si všimla, že Rakousko má hrozně krásnou přírodu a 

je všude čisto, a to se v Česku moc nenajde. 

 

 A tak jsem se celou cestu kochala přírodou. Rakouskem jsme projížděli jenom 

krátce, ale i tak jsme tam strávili nějaký čtyři až pět hodin. Úplně všude byly 

kolony, a protože jsme vyjížděli brzo ráno, tak jsme předpokládali, že by 

nemusely být už na začátku cesty, ale to jsme se spletli. Ještě před hranicemi 

se Slovinskem jsme se zastavili na benzínce natankovat, abychom nemuseli 

tankovat na Slovinsku, protože tam mají dražší benzín a naftu.  

Také předtím, než jsme vjeli do Slovinska, tak jsme se zastavili na 

odpočívadle Gralla, kde jsme koupili slovinskou dálniční známku. Pak jsme 

konečně vjeli do Slovinska a myslela jsem si, že největší kolony jsou za námi, 

ale to jsem se mýlila a ta největší kolona nás teprve čekala. Hned jak jsme 

vjeli do Slovinska, tak se všude předělávala dálnice, která ještě nebyla 

dodělaná, cesta Slovinskem byla příšerná. Celé Slovinsko jsme projeli 

v pořádku, ale až když jsme se blížili k hranicím Chorvatska tak nás před 

celnicí čekala dvou hodinová kolona, kterou jsme jeli téměř krokem. 

 Když jsme konečně vjeli do Chorvatska, stavili jsme se na pozdní oběd na 

benzínce, v které byla nějaká restaurace. Bylo to fajn, celou dobu, co jsme 

nebyli v Česku, jsme mluvili anglicky a díky tomu jsem si rozšířila svoji slovní 

zásobu angličtiny. V Chorvatsku jsme párkrát zastavili na záchod, ale i tak 

jsme byli za zhruba 3 

hodiny na místě. Už 

z povzdálí jsme viděli 

panorama moře a hor, 

bylo to krásné. Jako 1. 

když jsme přijeli, jsme se 

šli ubytovat, přijeli jsme 

zhruba ve 4-5 hodin 

večer. Hned jakmile jsme 

se ubytovali, jsme se šli 

podívat na pláž. Na pláži 

už k večeru nebylo moc lidí, takže jsme se rozhodli, že se půjdeme zchladit po 

celé cestě do moře. Moře bylo už studené, ale to nám nevadilo, protože jsme 

byli po té cestě tak unavení a zpocení, že jsme i byli rádi, že moře není teplé. 

Poté, když jsme vylezli z moře, nám vyhládlo, takže jsme se šli navečeřet. Po 

večeři jsme se šli projít po městě.  

 Šli jsme cestou na náměstí a zašli jsme se podívat na trhy, kde prodávali 

repliky značkových věcí jako je Nike, Adidas, Jordan, ale i dražší značky jako 

třeba Gucci. Jak jsme se procházeli, tak jsme si všimli toho, že Chorvatsko je 



velkým fanouškem fotbalu a že skoro všichni občané tam mají fotbalové dresy 

známých chorvatských hráčů fotbalu. Všude v hospodách a restauracích sedí 

fanoušci fotbalu a fandí tam u zapnutých televizí. 

 

 Když jsme to prošli úplně celé, tak jsme si šli koupit zmrzlinu a projít po pláži, 

vlezli jsme i do moře, ale jen po kotníky, protože jsme už byli oblečení a nebyli 

k tomu ideální podmínky, protože k večeru už bylo chladno. Procházeli jsme 

se po pláži zhruba 30 minut a pak jsme se rozhodli, že bychom mohli jít už na 

hotel. 

 Ráno jsme vstali kolem 8 hodiny ráno, abychom stihli snídani. Na snídani byly 

švédské stoly, takže to bylo fajn, že si tam každý vybral, na co měl zrovna 

chuť. Po snídani jsme pluli na ostrov Krk, který byl zhruba hodinu a půl plavby 

lodí od našeho hotelu. 

 V lodi byl průvodce, který nám 

vyprávěl nějaké zajímavosti o tom 

ostrovu, ale moc nás to nezajímalo, 

takže jsme ho neposlouchali, pouze 

nás zaujala ochutnávka vína.  

 Když jsme dorazili na ostrov, tak jsme 

se šli podívat po památkách, kterými 

nás provedli místní občané. Bylo to 

velmi zajímavé a také jsme se 

dozvěděli, že se tam občas vyskytují 

žraloci, takže jsme se báli jít do moře. 

Ale pak jsme se odvážili jít do moře a 

bylo o dost teplejší než moře, kde jsme 

byli my ubytovaní. Dostali jsme se na 

nějakou pláž, kde bylo hrozně málo lidí, 

takže jsme byli rádi. Pláži, na které 

jsme byli na ostrově, byla písečná, jinak byly kamenné pláže, což bylo lepší. 

Potom jsme šli na ochutnávku vina, na kterou jsem nemohla, protože byla od 

18 let. Takže jsem tam dostala aspoň džus. 

 

 Zhruba o půl hodiny později jsme šli na loď, kterou jsme jeli zpět na hotel. 

Cesta nás čekala hodinu a půl. Cestou zpátky se nedělo nic zajímavého. Když 

jsme dorazili na místo, tak jsme se šli naobědvat. 

 Po obědě jsme šli na hotel pověsit mokré ručníky a plavky, vzali jsme si čisté 

ručníky a suché plavky a vyrazili na pláž, když jsme přišli na pláž, tak jsme si 

šli koupit nafukovací lehátka do vody, protože jsme ty své zapomněli doma. 



Zhruba po 2 hodinách jsme vylezli z moře a šli se opalovat, abychom se opálili 

a nebyli bílí jak stěna.  

Poté jsme šli na hotel na večeři, po večeři jsme šli do města a zase všude byli 

blázniví chorvatští fanoušci fotbalu, protože se hrálo mistroství světa ve 

fotbale, ale už tam nebylo tolik fanoušků jako včera, protože na náměstí byl 

nějaký koncert, kde se sešlo dost občanů, ale i dost turistů. Ten koncert byl 

zábavný, ale hlavně tam prodávali dobré jídlo. Kolem 23. hodiny jsme šli na 

hotel. 

Další den ráno jsme šli po snídani hned na pláž, ale hned ráno tam bylo 

hrozně moc lidí, takže jsme se rozhodli, že si tam budeme dávat věci před 

snídaní, abychom měli dobrá místa. Takže jsme se rozhodli, že půjdeme na 

šlapadla, abychom měli co dělat, na šlapadla jsem šla já, sestra a bratranec, 

byla to sranda a moc jsme si to užili, nejvíce nás bavilo skákat do vody a 

potápět se.  

 Jakmile jsme po 2 hodinách z těch šlapadel slezli, tak na pláži už nebylo tolik 

lidí, takže to bylo super. Z těch šlapadel jsme šli hnedka do vody se potápět a 

pozorovali jsme mořský šneky, bylo to zajímavé je vidět, jak se vlastně 

pohybují, většinou, když si nás všimli, tak zalezli pod nějaké kameny se 

schovat. 

 Celý den jsme strávili v moři a koupali jsme se, k večeru, jak už se začalo 

stmívat, jsme vylezli z vody a šli na hotel a pak na večeři. 

Po večeři jsme vyrazili do herny, kde jsme si dali závody v autíčkách a zahráli 

si stolní hokej. Potom jsme šli spát. 



 Další den jsme jeli do města Selce za známým, který nás tím městem provedl 

a ukázal nám místní trhy a obchůdky a seznámil nás se svým kamarádem, 

který nám dal zadarmo chorvatský dres. Pak jsme šli nakupovat do centra 

města. Potom jsme se jeli vykoupat a naobědvat. 

Další den jsme slavili bratrance narozeniny, zašli jsme na zmrzlinový pohár a 

seznámili se s místním kuchařem, který byl taky z Česka, takže jsme si s ním 

popovídali. 

Další dny se dělo to samé a potom jsme v pondělí jeli domů. 

Cesta zpátky byla dobrá, nebyly takové zácpy, protože jsme vyrazili v 10 hodin 

ráno a jelo to dobře, za nějakých 8 hodin jsme byli ve Vídni a tam jsme se 

zastavili v Primarku, kde jsme strávili 4 hodiny a pak jsme se jeli najíst do 

restaurace. Cesta se mi líbila, moc jsem si ji užila, doufám, že tyhle prázdniny 

budou ještě lepší než předchozí, už se na ně těším.  
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